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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Vizsgálták azt az akkumulátor nagyhatalmi tervük 
kapcsán, hogy az mennyiben ronthatja majd a diákok tanulmányi eredményeit?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A g7.hu  oldalon  található  „Nem  alaptalanul  félnek  a  magyarok  az  akku-újrahasznosítástól  az
ólomakkumulátorok esete alapján„ című cikkben arról írnak, hogy „az akkumulátorgyártás hazai és
európai  terjedését  egyre  több  helyen  kísérik  az  üzemek  környezetvédelmi  és  az  egészségügyi
hatásaival  kapcsolatos  lakossági  félelmek  és  az  ebből  fakadó  tiltakozások,  amelyek  nemrég  az
akkumulátorok újrahasznosítását tervező beruházásokat is elérték.”:

„Az újrahasznosítás fogós kérdés, hiszen egyfelől az akkuipar fenntarthatóságának növelése végett
szükséges  és  hasznos  tevékenységről  van  szó.  Másfelől  az  elhasznált  vagy  gyári  hibás  akkuk
feldolgozása alacsony haszonnal, jelentős környezetterheléssel, egészségügyi veszélyekkel jár, és a
fentiekből fakadóan gazdasági és foglalkoztatási hozadéka is alacsony Győrffy Dóra, a Budapesti
Corvinus Egyetem oktatójának összefoglalója szerint.

A  kockázatokat  Magyarország  esetében  jelentősen  csökkenti,  hogy  hazánkban  globális
összevetésben szigorú környezet-, egészség- és munkavédelmi szabályok vannak érvényben, és az
Európai Unió formálódó akkuipari szabályozása is etalonnak ígérkezik.

A  másik  oldalon  viszont  a  szabályok  betartatásával  és  a  kormány  által  kiemelten  kezelt
akkugyártóknak nyújtott kiskapukkal kapcsolatban számos esetben komoly aggályok merültek fel.

(…)

Bár  ezek  jelentősen  eltérnek  az  elektromos  autók  motorját  hajtó,  jellemzően  lítium-ionos
akkumulátoroktól, a feldolgozással kapcsolatos jövőbeli potenciális problémákat illetően hasznos
tapasztalatokkal szolgál a belsőégésű motoros autókban is megtalálható, az elektromos rendszerek



működtetésére szolgáló savas ólomakkumulátorok újrahasznosítása. 

Ez  a  „körforgásos  gazdaság”  szempontjából  sikersztori,  miután  az  akkuk  döntő  részét
újrahasznosítják, és az új akkumulátorok ólomtartalma szinte kizárólag újrahasznosított forrásból
származik.  Ugyanakkor az utóbbi években számos kutatás bizonyította,  hogy az újrahasznosítók
„szennyezési menedékekbe”, azaz laza környezetvédelmi szabályozással bíró fejlődő országokba
(vagy tartományokba és városokba) telepedtek, és ott mérhető környezeti és egészségügyi károkat
okoztak, sőt a diákok eredményeit is rontották. Utóbbi jelenség azt is felveti, hogy a szennyező ipari
tevékenységek  ösztönzése  még  a  szegény  országoknak  sem  áll  érdekében,  mert  ezzel  humán
tőkéjüket és így növekedési kilátásaikat is rontják.”

 

Kérdezem Önt:

Vizsgálták azt az akkumulátor nagyhatalmi tervük kapcsán, hogy az mennyiben ronthatja majd a
diákok tanulmányi eredményeit?
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